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Mötets laglighet och beslutförhet 
 
STST 12.09.2022 § 210    
      
 
 
Förslag Mötet konstateras lagligt sammankallat och beslutfört. 

 
Beslut Sammanträdet konstaterades lagenligt sammankallat och beslutfört. 

 
Stadsdirektören drog tillbaka ärende ”Motion från Agricolasällskapet i 
Pernå - Agricola-hus till Pernå kyrkoby” från föredragningslistan, 
godkändes enhälligt.
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Protokolljusterare 
 
STST 12.09.2022 § 211    
      
 
 
Förslag Det väljs två protokolljusterare. 

 
Beslut Till protokolljusterare valdes ledamöterna Mia Heijnsbroek-Wirén och 

Mikael Karlsson. 
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Begäran om beviljande av avsked från enskilda förtroendeuppdrag, Mia Heijnsbroek-Wirén 
 
STST 12.09.2022 § 212    
1225/00.00.01/2022    
 
 
Beredning Direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors 
 
 Mia Heijnsbroek-Wirén har med ett e-postmeddelande som anlände 

6.9.2022 begärt om avsked från sina förtroendeuppdrag som ledamot i 
stadsstyrelsen och koncernsektionen. Sin begäran har hon motiverat med 
att hon står på förslag till vice ordförande för stadsfullmäktige.  

 
 Enligt 70 § i kommunallagen kan den som har giltiga skäl avgå från ett 

förtroendeuppdrag. Det organ som utser den förtroendevalda beslutar om 
beviljande av avsked, i detta fall är det stadsfullmäktige. 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige 
 
– beviljar Mia Heijnsbroek-Wirén avsked från förtroendeuppdragen som 
ledamot i stadsstyrelsen och koncernsektionen 
 
– väljer en ny ledamot till stadsstyrelsen i stället för Mia Heijnsbroek-Wirén 
 
– väljer en ny ledamot till koncernsektionen i stället för Mia Heijnsbroek-
Wirén. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Beslut Stadsfullmäktiges andra vice ordförande Mia Heijnsbroek-Wirén anmälde 
jäv (grund: delaktig) och avlägsnade sig från mötesrummet för den tid som 
ärendet behandlades. 
 
Som teknisk korrigering tillades enhälligt till slutet av den första meningen i 
beredningstexten ”och som stadsstyrelsens andra vice ordförande”. 
 
Stadsdirektören ändrade beslutsförslaget genom att som tredje punkt 
tillägga: 
–  väljer en ny andra vice ordförande för stadsstyrelsen i stället för Mia 
Heijnsbroek-Wirén. 
 
Förslaget godkändes enhälligt. 
 
Beslut enligt det ändrade förslaget. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 
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Utlåtande om Posiva Oy:s ansökan om drifttillstånd för en inkapslings- och 
slutförvaringsanläggning för använt kärnbränsle 
 
STST 12.09.2022 § 213    
269/11.01.01/2022    
 
 
Beredning och Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
föredragning 
 

Posiva Oy lämnade 30.12.2021 in en ansökan till statsrådet om 
drifttillstånd för en inkapslings- och slutförvaringsanläggning för använt 
kärnbränsle. Kärnanläggningarna ligger i Olkiluoto i Euraåminne. 
 
Företaget söker drifttillstånd till utgången av 2070. Syftet är att under 
perioden slutförvara största delen av det använda kärnbränslet från 
kärnkraftverken i Olkoluoto och Lovisa. Inkapslings- och 
slutförvaringsanläggningen planeras vara i drift ungefär fram till 2120-talet. 
 
Beslut om beviljande av drifttillstånd fattas av statsrådet. 
 
Lovisa stad välkomnar och stöder Posiva Oy:s ansökan om drifttillstånd. 
Frågan om slutförvaring är ytterst viktig och central vid byggande av nya 
kärnkraftverk eller vid förlängning av drifttiden för existerande kraftverk. Ett 
dylikt drifttillstånd har ännu inte sökts någon annanstans och en 
motsvarande slutförvaringsanläggning har ännu inte byggts någon 
annanstans, så Finland kunde vara föregångare även i denna fråga. För 
Lovisa vore det utmärkt om slutförvaringsfrågan blir löst. Ur 
samhällsekonomiskt perspektiv och med tanke på miljösäkerhet är det 
dessutom förnuftigt att samla avfallet från olika anläggningar i en och 
samma slutförvaringsanläggning. Slutförvaringsanläggningens läge i 
Euraåminne begränsar samtidigt Lovisa stads inflytande, skyldighet och 
delaktighet i det tekniska, planläggningsmässiga och miljömässiga arbetet. 
 
UTLÅTANDE 
Diarienummer VN/34352/2021 
 
Lovisa stad välkomnar och stöder Posiva Oy:s ansökan om drifttillstånd. 
Frågan om slutförvaring är ytterst viktig och central vid byggande av nya 
kärnkraftverk eller vid förlängning av drifttiden för existerande kraftverk. 
Lovisa stad anser det vara väldigt positivt att Finland som det första landet 
i världen ordnar slutförvaringen på ett hållbart sätt. Ur samhällsekonomiskt 
perspektiv och med tanke på miljösäkerhet är det dessutom förnuftigt att 
samla avfallet från olika anläggningar i en och samma 
slutförvaringsanläggning. Detta är dock i ägarnas händer. 
 
Då slutförvaringen planeras och byggs är det därför centralt att 
slutförvaringsanläggningen rymmer allt använda kärnbränsle från 
finländska anläggningar för en tillräckligt lång tid, det vill säga så att också 
anläggningarnas eventuella förlängda drifttider beaktas. Lovisa stad anser 
att även det avfall som uppkommer vid en eventuell omfattande utbyggnad 
av kärnkraften bör kunna förvaras i samma slutförvaringsanläggning. Detta 
skulle naturligtvis kräva godkännande från anläggningens ägare eller 
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kanske till och med en utvidgning av ägandet. Det torde vara klokt att 
genomföra anläggningen så att den kan utvidgas vid behov. 
 
Lovisa stad hoppas att tidtabellen håller och att anläggningen tas i bruk så 
fort som möjligt. I enlighet med sitt tidigare utlåtande lägger staden vikt vid 
att man satsar på transporternas säkerhet då det använda kärnbränslet i 
sinom tid forslas från Lovisa till Euraåminne. 
 
Mer information: 
https://tem.fi/sv/posivas-drifttillstand – Arbets- och näringsministeriets 
webbsida om drifttillståndsansökan. 
 

Förslag Stadsstyrelsen ger ovanstående utlåtande om Posiva Oy:s ansökan om 
drifttillstånd för en inkapslings- och slutförvaringsanläggning för använt 
kärnbränsle till Arbets- och näringsministeriet via utlåtandetjänsten. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 
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Uppsägning av arrendeavtalet för Oy Teboil Ab:s kallstation 
 
STST 12.09.2022 § 214    
1214/10.00.02/2022    
 
 
Beredning Stadsgeodet Toni Sepperi, toni.sepperi@loviisa.fi, tfn 0440 555 421 
 

Oy Teboil Ab (nedan ”Teboil”) är ett bolag som bedriver bland annat 
bränsledistribution och som ägs av det ryska oljebolaget Lukoil. I Lovisa 
stad finns en kallstation av Teboil längs Peterburgsvägen nära rondellen 
som leder till anslutningen till Hästholmen. Teboil har verksamhet på ett 
markområde som ägs av staden, och bolaget har arrenderat markområdet 
av staden för sin verksamhet. Arealen av det område 434-405-1-33-V313 
som Teboil arrenderat uppgår till cirka 3 500 m2. 
 
Markarrendeavtalet mellan Teboil och Lovisa stad har börjat gälla genom 
ett tidsbundet avtal 1.11.1992–31.10.2002 (näringslivssektion, NLS § 
125/16.9.1992). Markarrendeavtalet har förlängts i enlighet med 
stadsgeodetens beslut (18.4.2002 § 23) så att arrendetiden är 1.11.2002–
31.12.2012. Markarrendeavtalet har därefter förlängts i enlighet med 
stadsgeodetens beslut (13.9.2012 § 71) så att det är tidsbundet till 
31.12.2015. I samband med avtalet har man kommit överens om att Teboil 
har möjlighet att förlänga arrendeavtalet för området med ett år i sänder. 
 
Det senaste avtalet som gäller förlängningen av markarrendeavtalet är ett 
tidsbundet avtal på fem år från 2018, men avtalet har inte undertecknats. 
Det finns ett beslut (28.2.2018 § 5) som tf. stadsgeodet fattat om 
förlängningen av avtalet och ett avtalsutkast som inte har undertecknats. 
Teboil innehar inte heller de undertecknade avtalshandlingarna, men vid 
tillfrågan har en representant för Teboil 3.5.2022 kommenterat att det 
ovannämnda avtalet enligt Teboils tolkning gäller mellan parterna. 
 
Arrendetiden har förlängts genom det här avtalet till 28.2.2023. Arrendet av 
markområdet uppgår till 4 137,56 euro om året, och det är bundet till 
levnadskostnadsindexet. Teboil har betalat arrendet årligen såsom man 
kommit överens. Stadsgeodeten har 9.5.2022 i sitt e-postmeddelande till 
Teboils kontaktperson bekräftat att det ovannämnda tidsbundna 
arrendeavtalet kan anses gälla för stadens del och staden inte har något 
behov av att bestrida avtalet. 
 
Efter 24.2.2022 då Ryssland anföll militärt mot Ukraina har 
omständigheterna förändrats väsentligt jämfört med den tidpunkt då 
markarrendeavtalet ingåtts så att Lovisa stad måste överväga 
omständigheternas konsekvenser för villkoren i avtalet och förlängningen 
av avtalet. Till konsekvenserna av det krig som Ryssland börjat hör vid 
sidan av det mänskliga lidande som kriget orsakat också eventuella 
bojkotter, olika sanktioner mot Ryssland och som följd av dessa 
försvagning av arrendatorns betalningsförmåga eller en annan allmän 
osäkerhetsfaktor som anknyter till förlängningen av arrendeförhållandet. 

  

mailto:toni.sepperi@loviisa.fi
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Efter att Ryssland började kriget har medlemsstaterna i Europeiska 
unionen stött Ukraina som enad front och mot Ryssland har införts mer 
omfattande EU-sanktioner än någonsin tidigare. Också Lovisa stad stöder 
synligt Ukraina och ukrainare mitt i kriget. Därför är det bara logiskt att 
Lovisa stad inte vill stöda ekonomiskt ett bolag som ägs av ryssar och som 
möjligtvis har kopplingar till den ryska administrationen eftersom detta 
innebär att man eventuellt finansierar anfallskriget mot Ukraina. 
 
Utrikesministeriet har 3.6.2022 meddelat om ett sjätte sanktionspaket mot 
Ryssland som Europeiska unionen infört. Sanktionspaketet förbjuder bland 
annat importen av rysk råolja och raffinerade petroleumprodukter till EU-
området. Dessutom förbjuder EU:s sanktionsförordning fortsatt 
genomförande av offentliga upphandlingar efter 10.10.2022 om den ena 
parten i avtalet är en juridisk person, en enhet eller ett organ vars 
äganderätter till mer än 50 procent är ryska. Oy Teboil Ab är en sådan 
juridisk person som avses i förordningen vars äganderätter till mer än 50 
procent direkt eller indirekt ägs av en juridisk person som är etablerad i 
Ryssland. 
 
På grund av de sanktioner som gäller den ryska oljehandeln är det varken 
ur ekonomiskt perspektiv eller mänskligt perspektiv vettigt för staden att 
förlänga avtalet med ett nytt avtal. Många betydande förändringar som 
Rysslands anfall mot Ukraina orsakat har lett till att det kan ifrågasättas om 
ett eventuellt fortsatt avtal är vettigt ur ekonomiskt perspektiv. Av samma 
orsak ökar antagligen de risker som anknyter till Teboil och det finns inga 
tecken på att de skulle minska. 
 
Till följd av det anfallskrig som Ryssland började har det skett med tanke 
på eventuell förlängning av arrendeavtalet en väsentlig förändring i de 
omständigheter under vilka avtalet i sin tid har ingåtts. På grund av detta 
kan Lovisa stad, om den vill, fatta ett beslut om att staden inte vill förlänga 
avtalet och på så sätt stöda och finansiera Rysslands krigshandlingar som 
en del av den ryska oljeimporten. Staden vill inte heller bära de risker som 
anknyter till osäkerhetsfaktorer och arrendatorns betalningsförmåga som 
Lovisa stad genom att förlänga avtalet skulle bära. Således är det 
motiverat att Lovisa stad beslutar avsluta arrendeförhållandet och det 
tidsbundna markarrendeavtalet upphör 28.2.2023. Teboil är bundet till de 
villkor i markarrendeavtalet som gäller avslutandet av avtalet. 
 
I markarrendeavtalet har antecknats ett villkor som gäller upphörande av 
arrendeförhållandet § 3: 
”Arrendatorn har när arrendeförhållandet avslutas skyldighet att föra bort 
de byggnader, konstruktioner och anordningar som arrendatorn äger och 
återställa området. Om byggnaderna, konstruktionerna och anordningarna 
inte förs bort inom sex månader från det arrendeförhållandet avslutades, 
har staden rätt att på arrendatorns bekostnad sälja dem på offentlig 
auktion och ta hand om återställande av området.” 
 
Nära Lovisa centrum finns det tre bränsledistributionsstationer som lämpar 
sig för tung trafik varav en är Teboils kallstation nära östra infarten. En 
annan bränsledistributionsstation som lämpar sig för tung trafik och som 
ligger nära Teboils kallstation är Shells bränsledistributionsstation vid östra 
kanten av stadens centrum. En tredje bränsledistributionsstation som 
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lämpar sig för tung trafik finns på servicestationen Neste Ankkurituuli vid 
västra infarten. Eventuell nedläggning av Teboils kallstation har inga 
betydande konsekvenser för hur täckande bränsledistributionsnätverket i 
Lovisa centrum är. 
 
Bilaga nr 1: 
Lägeskarta 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Stadsstyrelsen beslutar att Lovisa stad inte förlänger det tidsbundna 
markarrendeavtal som gäller arrendeområdet 434-405-1-33-V313 och 
ingåtts med Oy Teboil Ab efter att det gällande avtalet upphört. 
Arrendeförhållandet med Oy Teboil Ab avslutas när det tidsbundna 
markarrendeavtalet upphör 28.2.2023. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Försäljning av fastighet, Mecanil Invest Oy Ab 
 
STST 12.09.2022 § 215    
1166/10.00.02/2022    
 
 
Beredning Livskraftsutvecklare Petri Paimander, tfn 040 673 0225 
 

Mecanil Invest Oy Ab och Lovisa stads markanvändningsingenjör Tero 
Taivassalo har i november 2020 kommit överens om fastighetsköp som 
gäller fastigheten 434-424-8-12 Talludden på cirka 4 489 m2 i byn 
Sävträsk i Lovisa stad i enlighet med markanvändningsingenjörens 
tjänsteinnehavarbeslut 1021/10.00.02/2020. Fastighetsköpet har dock då 
inte slutförts eftersom markanvändningsingenjören övergick till en annan 
arbetsgivare. Det ovannämnda tjänsteinnehavarbeslutet har förfallit 
24.2.2021. 
 
Man hade kommit överens om en köpesumma på 22 500 euro (=5,01 
euro/m2). Enligt den 4.9.2014 daterade uppdateringen av prisnivåer för 
företagsområdena i Lovisa stad av Newsec Valuation Oy har det fastställts 
att prisnivåerna för industritomterna i norra Liljendal varierar mellan 3 och 6 
euro/m2. Priset motsvarar således prisbedömningen och beaktar även 
förändringarna i levnadskostnadsindexet. 
 
För fastigheten gäller en detaljplan som har godkänts 9.2.1990. På planen 
är fastigheten anvisad som kvartersområde för industri- och 
lagerbyggnader (T) med exploateringstal e=0,40 och maximalt våningstal 
II. Då det gäller fastigheten ifråga har detaljplanen bedömts vara aktuell. 
Fastighetskartan bifogad. 
 
Bilaga nr 2: 
köpebrev 
kartbilaga till köpebrev  
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Stadsstyrelsen beslutar att Lovisa stad säljer fastigheten 434-424-8-12 
Talludden till Mecanil Invest Oy till priset 22 500 euro som man tidigare 
förhandlat om och befullmäktigar stadsdirektören att underteckna 
köpebrevet i fråga. På köpebrevet kan göras tekniska korrigeringar. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Försäljning av fastigheter, 434-484-51-0 och 434-484-52-9 
 
STST 12.09.2022 § 216    
1224/10.00.02/2022    
 
 
Beredning Livkraftsutvecklare Petri Paimander, tfn 040 673 0225 
 

T:mi Joakim Hällfors F:ma har uttryckt sin vilja att lösa in fastigheterna Tilia 
Cordata, fastighetsbeteckning 434-484-51-0, areal 7 234 m2, och Sorbus 
Intermedia, fastighetsbeteckning 434-484-52-9, areal 7 336 m i stadsdelen 
Tessjö i Lovisa stad bland annat för att utveckla flisningsverksamhet. 
 
För fastigheterna ifråga finns gällande arrendeavtal som Strömfors 
kommun och Lohja Rudus Oy Ab ingått den 10 maj 2005 (Tilia Cordata) 
och den 12 januari 2006 (Sorbus Intermedia). Avtalen har överförts i 
enlighet med avtalsvillkoren till T:mi Joakim Hällfors F:ma den 20 januari 
2020. 
 
I arrendeavtalen har bestämts inlösningsrätter till fastigheterna med 
fastställda köpesummor som är bundna till levnadskostnadsindexet. 
Överföring av arrenderätten till en ny arrendator medan arrendeavtalet inte 
ändras är också tillåten. 
 
I enlighet med 36 § i kommunstrukturlagen (1698/2009) när kommuner går 
samman, övergår rättigheterna, tillstånden, egendomen, skulderna och 
förpliktelserna för en kommun som upplöses till den nya kommunen, det 
vill säga det arrendeavtal som Strömfors kommun ingått förpliktar som 
sådant även Lovisa stad. 
 
Den totala köpesumman uppgår med beaktande av justeringarna i enlighet 
med levnadskostnadsindexet till 17 172,92 euro (=5,01 euro/m2).  
För fastigheten gäller en detaljplan som godkänts 14.1.1990. På planen är 
fastigheten anvisad som kvartersområde för industri- och lagerbyggnader 
(T) med exploateringstal e=0,40 och maximalt våningstal II. Detaljplanen 
för fastigheten ifråga har bedömts vara aktuell. Fastighetskartan bifogad. 
 
Bilaga nr 3. 
Köpebrev (på finska) 
Kartbilaga till köpebrevet (på finska) 
Markarrandeavtal 1 inklusive överlåtelseavtal om arrenderätten (på finska) 
Markarrandeavtal 2 inklusive överlåtelseavtal om arrenderätten (på finska) 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Stadsstyrelsen beslutar att Lovisa stad säljer fastigheterna 434-484-51-0 
Tilia Cordata och 434-484-52-9 Sorbus Intermedia till T:mi Joakim Hällfors 
F:ma till priset 17 172,92 euro och befullmäktigar stadsdirektören att 
underteckna köpebrevet i fråga. På köpebrevet kan göras tekniska 
korrigeringar. 

  



 
LOVISA STAD PROTOKOLL 16/2022  13 
 
Stadsstyrelsen § 216 12.09.2022 

 
Beslut Som teknisk korrigering ströks enhälligt texten ”(= 5,01 eur/m2)” från 

beredningstextens sista stycke. 
 
Beslut enligt förslaget. 
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Försäljning av strandtomt nr 63 
 
STST 12.09.2022 § 217    
1193/10.00.02/2022    
 
 
Beredning Projektledningschef Ulf Blomberg, tfn 0440 555 405 
 

Arrendatorerna av strandtomt nr 63 har begärt att få köpa det område på 
cirka 2 000 m² som de arrenderar av Lovisa stad. Området är ett outbrutet 
område av fastighet Lovisa-Lappom, 434-410-1-61.  
 
För området gäller Lovisa stranddelgeneralplan där området som utgör 
köpeobjekt är område för fritidsbostäder (RA) samt jord- och 
skogsbruksområde med särskilda miljövärden (MY-1). 
 
Projektledningschefen har underhandlat med arrendatorna om köpet av 
området. Som köpeobjekt kom man överens om en cirka 2 000 m² stor del 
av fastighet Lovisa-Lappom, 434-410-1-61. 
 
Enligt stadsfullmäktiges beslut är utgångspriset för en byggplats 35 
euro/m² så länge ytan ger till byggrätt. Tomten är belägen på en holme 
varvid koefficienten blir 0,7. Emedan byggplatsens höjd till mindre än 25 
procent överskrider +2,8 meter, korrigeras priset med koefficienten 0,97. 
Tomten och byggplatsen öppnar sig mot sydväst varvid koefficienten blir 
1,1. Eftersom ön Torra Täktarn är belägen långt borta från fastlandet och 
båthamnen är mycket dålig, korrigeras priset ännu med koefficienten 0,8. 
Enhetspriset för tomt nr 63 blir då 21,55 euro/m². Hela området på 2 000 
m² ger byggrätt och säljs för enhetspriset. Priset för området som ger 
byggrätt blir 43 091 euro. I priserna är inräknade två årsförhöjningar på 1,5 
procent. 
 
Köpepriset för strandtomt nr 63 på cirka 2 000 m² uppgår till 43 091 euro. 
Köparna betalar köpvittnesarvodet och svarar för 
fastighetsbildningskostnaderna.  
 
Bilaga nr 4. 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Stadsstyrelsen beslutar att Lovisa stad säljer ett outbrutet område på cirka 
2 000 m2 av fastighet Lovisa-Lappom, 434-410-1-61, för priset 43 091 
euro i enlighet med bifogat köpebrev och befullmäktigar 
projektledningschefen att underteckna köpebrevet i fråga. På köpebrevet 
kan göras tekniska korrigeringar. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Försäljning av strandtomt nr 77 
 
STST 12.09.2022 § 218    
1201/10.00.02/2022    
 
 
Beredning Projektledningschef Ulf Blomberg, tfn 0440 555 405 
 

Arrendatorn av strandtomt nr 77 har begärt att få köpa ett område på cirka 
2 000 m² av det område som han arrenderar av Lovisa stad. Området är 
ett outbrutet område av fastighet Lappom, 434-410-1-66.  
 
För området gäller Kulla-Lappom stranddelgeneralplan där området som 
utgör köpeobjekt är område för fritidsbostäder (RA). 
 
Projektledningschefen har underhandlat med arrendatorn om köpet av 
området. Som köpeobjekt kom man överens om en cirka 2 000 m² stor del 
av fastighet Lappom, 434-410-1-66. 
 
Enligt stadsfullmäktiges beslut är utgångspriset för en byggplats 35 
euro/m² så länge ytan ger till byggrätt ända till 3 000 m². Emedan 
byggplatsens höjd till mer än 25 procent, men mindre än 50 procent 
överskrider +2,8 meter, korrigeras priset med koefficienten 1,10. Tomten 
och byggplatsen öppnar sig mot öster varvid koefficienten blir 0,95. 
Enhetspriset för tomt nr 77 blir då 37,68 euro/m². Hela området på 2 000 
m² som ger byggrätt säljs för enhetspriset och priset för området blir 
75 361 euro. I priserna är inräknade två årsförhöjningar på 1,5 procent. 
 
Köpepriset för strandtomt nr 77 på cirka 2 000 m² uppgår till 75 361 euro. 
Köparen betalar köpvittnesarvodet och svarar för 
fastighetsbildningskostnaderna.  
 
Bilaga nr 5. 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Stadsstyrelsen beslutar att Lovisa stad säljer ett outbrutet område på cirka 
2 000 m2 av fastighet Lappom, 434-410-1-66, för priset 75 361 euro i 
enlighet med bifogat köpebrev och befullmäktigar projektledningschefen att 
underteckna köpebrevet i fråga. På köpebrevet kan göras tekniska 
korrigeringar. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Försäljning av strandtomt nr 88 
 
STST 12.09.2022 § 219    
1195/10.00.02/2022    
 
 
Beredning Projektledningschef Ulf Blomberg, tfn 0440 555 405 
 

Arrendatorn av strandtomt nr 88 har begärt att få köpa det område på cirka 
2 100 m² som hon arrenderar av Lovisa stad. Området är ett outbrutet 
område av fastighet Källarland, 434-404-2-12.  
 
För området gäller Lovisa stranddelgeneralplan där området som utgör 
köpeobjekt är område för fritidsbostäder (RA). 
Projektledningschefen har underhandlat med arrendatorn om köpet av 
området. Som köpeobjekt kom man överens om en cirka 2 100 m² stor del 
av fastighet Källarland, 434-404-2-12. 
 
Enligt stadsfullmäktiges beslut är utgångspriset för en byggplats 35 
euro/m² så länge ytan ger till byggrätt. Emedan byggplatsens höjd till 
mindre än 25 procent överskrider +2,8 meter, korrigeras priset med 
koefficienten 0,97. Tomten och byggplatsen öppnar sig mot nordväst 
varvid koefficienten blir 0,85. Enhetspriset för tomt nr 88 blir då 29,73 
euro/m². Området på 2 000 m² som ger byggrätt säljs för enhetspriset, 
medan de 100 m² som inte ger byggrätt säljs för 20 procent av 
enhetspriset, det vill säga för 5,95 euro/m². Priset för området som ger 
byggrätt blir 59 459 euro och för området som inte ger byggrätt 595 euro. I 
priserna är inräknade två årsförhöjningar på 1,5 procent. 
 
Köpepriset för strandtomt nr 88 på cirka 2 100 m² uppgår till 60 054 euro. 
Köparen betalar köpvittnesarvodet och svarar för 
fastighetsbildningskostnaderna.  
 
Bilaga nr 6. 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Stadsstyrelsen beslutar att Lovisa stad säljer ett outbrutet område på cirka 
2 100 m2 av fastighet Källarland, 434-404-2-12 för priset 60 054 euro i 
enlighet med bifogat köpebrev och befullmäktigar projektledningschefen att 
underteckna köpebrevet i fråga. På köpebrevet kan göras tekniska 
korrigeringar. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Försäljning av strandtomt nr 89 
 
STST 12.09.2022 § 220    
1165/10.00.02/2022    
 
 
Beredning Projektledningschef Ulf Blomberg, tfn 0440 555 405 
 
 Arrendatorn av strandtomt nr 89 har begärt att få köpa det område på cirka 

2 250 m² som hon arrenderar av Lovisa stad. Området är ett outbrutet 
område av fastighet Källarland, 434-404-2-12.  

 
 För området gäller Lovisa stranddelgeneralplan där området som utgör 

köpeobjekt är område för fritidsbostäder (RA). 
 
 Projektledningschefen har underhandlat med arrendatorn om köpet av 

området. Som köpeobjekt kom man överens om en cirka 2 250 m² stor del 
av fastighet Källarland, 434-404-2-12. 

 
 Enligt stadsfullmäktiges beslut är utgångspriset för en byggplats 35 

euro/m² så länge ytan ger till byggrätt. Emedan byggplatsens höjd till 
mindre än 25 procent överskrider +2,8 meter, korrigeras priset med 
koefficienten 0,97. Tomten och byggplatsen öppnar sig mot sydväst varvid 
koefficienten blir 1,10. Området är mycket lågt och till största delen lägre 
än +2,0 meter över havet. Detta ger en koefficient på 0,80. Enhetspriset för 
tomt nr 89 blir då 30,78 euro/m². Området på 2 000 m² som ger byggrätt 
säljs för enhetspriset, medan de 250 m² som inte ger byggrätt säljs för 20 
procent av enhetspriset, det vill säga för 6,16 euro/m². Priset för området 
som ger byggrätt blir 61 558 euro och för området som inte ger byggrätt 
1540 euro. I priserna är inräknade två årsförhöjningar på 1,5 procent. 

 
 Köpepriset för strandtomt nr 89 på cirka 2 250 m² uppgår till 63 098 euro. 

Köparen betalar köpvittnesarvodet och svarar för 
fastighetsbildningskostnaderna.  

 
 Bilaga nr 7. 

 
Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 

 
Förslag Stadsstyrelsen beslutar att Lovisa stad säljer ett outbrutet på cirka 2 250 

m2 av fastighet Källarland, 434-404-2-12, för priset 63 098 euro i enlighet 
med bifogat köpebrev och befullmäktigar projektledningschefen att 
underteckna köpebrevet i fråga. På köpebrevet kan göras tekniska 
korrigeringar. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Försäljning av strandtomt nr 151 
 
STST 12.09.2022 § 221    
1200/10.00.02/2022    
 
 
Beredning rojektledningschef Ulf Blomberg, tfn 0440 555 405 
 

Arrendatorn av strandtomt nr 151 har begärt att få köpa det område på 
cirka 1 900 m² som hon arrenderar av Lovisa stad utvidgat lite mot norr så 
att tomten blir 2 000 m² stor. Området är ett outbrutet område av fastighet 
Källarland, 434-404-2-12.  
 
För området gäller Lovisa stranddelgeneralplan där området som utgör 
köpeobjekt är område för fritidsbostäder (RA). 
Projektledningschefen har underhandlat med arrendatorn om köpet av 
området. Som köpeobjekt kom man överens om en cirka 2 000 m² stor del 
av fastighet Källarland, 434-404-2-12. 
 
Enligt stadsfullmäktiges beslut är utgångspriset för en byggplats 35 
euro/m² så länge ytan ger till byggrätt. Emedan byggplatsens höjd till 
mindre än 25 procent överskrider +2,8 meter, korrigeras priset med 
koefficienten 0,97. Tomten och byggplatsen öppnar sig mot väst varvid 
koefficienten blir 0,95. Enhetspriset för tomt nr 151 blir då 33,23 euro/m². 
Hela området på 2 000 m² ger byggrätt och säljs för enhetspriset. Priset för 
området som ger byggrätt blir 66 455 euro. I priserna är inräknade två 
årsförhöjningar på 1,5 procent. 
 
Köpepriset för strandtomt nr 151 på cirka 2 000 m² uppgår till 66 455 euro. 
Köparen betalar köpvittnesarvodet och svarar för 
fastighetsbildningskostnaderna. 
 
Bilaga nr 8. 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Stadsstyrelsen beslutar att Lovisa stad säljer ett outbrutet område på cirka 
2 000 m2 av fastighet Källarland, 434-404-2-12, för priset 66 455 euro i 
enlighet med bifogat köpebrev och befullmäktigar projektledningschefen att 
underteckna köpebrevet i fråga. På köpebrevet kan göras tekniska 
korrigeringar. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 



 
LOVISA STAD PROTOKOLL 16/2022  19 
 
Stadsstyrelsen § 222 12.09.2022 

 
Att främja skyddandet av skogsområden i stadens ägo 
 
630/14.03.02/2018 
 
BYMIN § 69 
 

Beredning och föredragning: miljövårdssekreterare Heidi Lyytikäinen, tfn 
0440 555 373. 
 
Lovisa stad äger ca 3 600 hektar skog (cirka 2 500 hektar ekonomiskog 
och cirka 1 100 hektar tätortsskog). Av den markareal som är i stadens 
ägo är cirka 20 hektar skyddad. 
 
Enligt 6 § i naturskyddslagen (1096/1996) ska kommunerna främja natur-
vården och landskapsvården inom sina områden. Miljövårdsenheten har 
tillsvidare förfogat över bristfälliga uppgifter om naturskyddsvärdena för 
stadens marker. Därför har miljövårdsenheten 2018 låtit utföra en kartlägg-
ning bland annat över sådana skogsområden som fyller kriterierna för det 
så kallade METSO-programmet, handlingsplanen för skogarnas biologiska 
mångfald i södra Finland. 
 
Syftet med METSO-programmet är bland annat att hindra ytterligare tillba-
kagång av skogiga naturtyper och skogsarter samt att stabilisera en fördel-
aktig utveckling av naturens mångfald innan 2015. Skyddsmetoder inom 
ramen för METSO-programmet är att antingen sälja skogen och den tillhö-
rande marken till staten eller att grunda ett privat skyddsområde. Staten 
ersätter till en viss procentandel det skogsekonomiska värdet för ett privat 
skyddsområde.  
 
De objekt som kartlades 2018 är valda bland annat baserat på det om ob-
jekten är belägna nära skydds- eller rekreationsområden. En del av 
objekten finns i tätortsskogar inom detaljplaneområden och en del i 
ekonomiskogsområden inom delgeneralplansområden och icke planlagda 
områden. Objektens areal är inalles 76 hektar. Det är inte uteslutet att 
även övriga skogsområden i stadens ägo har motsvarande skyddsvärden. 
Under 2018 har även parkenheten gjort METSO-kartläggningar.  
 
Utöver bevarandet av naturskyddsvärdena kan skyddandet av METSO-
objekt främja möjligheterna till rekreation och idrott samt främja den lokala 
turismnäringen. Skyddsområden kan även utnyttjas i skolundervisningen 
och naturfostran. 
 
Bilaga 40 
 

 Förslag: Byggnads- och miljönämnden beslutar föreslå stadsstyrelsen att man i 
samarbete med Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland främjar 
skyddandet av skogsområden som lämpar sig för att vara METSO-objekt, 
och att detta primärt görs genom att erbjuda de bilageenliga områdena för 
METSO-programmet. Byggnads- och miljönämnden föreslår även att man 
på de kartlagda områdena tillsvidare inte vidtar skogsskötselåtgärder och 
att man inte bjuder ut områdena för försäljning till privata aktörer. 

 
  Byggnads- och miljönämnden föreslår att ärendet bereds av en 
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arbetsgrupp som utöver representanter för de organ som förvaltar stadens 
markområden och skogar även består av miljövårdsenheten och 
stadsplaneringsavdelningen.  

 
  Bilaga 40  
 
 Beslut: Byggnads- och miljönämnden beslutar föreslå stadsstyrelsen att man i 

samarbete med Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland främjar 
skyddandet av skogsområden som lämpar sig för att vara METSO-objekt, 
och att detta primärt görs genom att erbjuda de bilageenliga områdena för 
METSO-programmet. Byggnads- och miljönämnden föreslår även att man 
på de kartlagda områdena tillsvidare inte vidtar skogsskötselåtgärder och 
att man inte bjuder ut områdena för försäljning till privata aktörer. 

 
  Byggnads- och miljönämnden föreslår att ärendet bereds av en 

arbetsgrupp som utöver representanter för de organ som förvaltar stadens 
markområden och skogar även består av miljövårdsenheten och 
stadsplaneringsavdelningen.  

 
  Bilaga 40  
 
 Distribution: Stadsstyrelsen 
 
 För kännedom: 
  Landsbygdsenheten 
  Samhällsteknik / Parker och grönområden 
  Stadsplanering avdelningen 
 
 --- 
 
STST § 238 
 Bilaga nr 1. 
 
 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
 
 Förslag: Stadsstyrelsen beslutar att  
  

  man i samarbete med Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland 
främjar skyddandet av skogsområden som lämpar sig för att vara 
METSO-objekt, och att detta primärt görs genom att erbjuda de 
bilageenliga områdena för METSO-programmet 
 

  man på de kartlagda områdena tillsvidare inte vidtar 
skogsskötselåtgärder och att man inte bjuder ut områdena för 
försäljning till privata aktörer 
 

  ärendet bereds av en arbetsgrupp som utöver representanter för de 
organ som förvaltar stadens markområden och skogar även består 
av miljövårdsenheten och stadsplaneringsavdelningen. 

 
 Behandling: Miljövårdssekreterarare Heidi Lyytikäinen framställde ärendet. 
 
  Ledamot Tom Liljestrand föreslog att texten vid det första punktstrecket 

ändras att lyda: 
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  ”man i samarbete med Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland främjar 

skyddandet av skogsområden som lämpar sig för att vara METSO-objekt, 
och att detta primärt görs genom att erbjuda de bilageenliga områdena för 
METSO-programmet, dock med undantag av områdena Märlax södra, 
Märlax norra och Harudd, vilka det i detta skede inte är strategiskt att 
erbjuda METSO-programmet. De arrendeavtal för skjutbanor och 
jakträttigheter som gäller för områdena ska tryggas.” 

 
  Ledamot Arja Isotalo föreslog att även området Pernå kyrkby läggs till de 

områden som inte erbjuds till METSO-programmet. 
 
  Ledamot Tom Liljestrands och ledamot Arja Isotalos förslag godkändes 

enhälligt. 
 
 Beslut: Stadsstyrelsen beslutar att 
 

  man i samarbete med Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland 
främjar skyddandet av skogsområden som lämpar sig för att vara 
METSO-objekt, och att detta primärt görs genom att erbjuda de 
bilageenliga områdena för METSO-programmet, dock med undantag 
av områdena Märlax södra, Märlax norra och Harudd och Pernå 
kyrkby, vilka det i detta skede inte är strategiskt att erbjuda METSO-
programmet. De arrendeavtal för skjutbanor och jakträttigheter som 
gäller för områdena ska tryggas 
 

  man på de kartlagda områdena tillsvidare inte vidtar 
skogsskötselåtgärder och att man inte bjuder ut områdena för 
försäljning till privata aktörer 
 

  ärendet bereds av en arbetsgrupp som utöver representanter för de 
organ som förvaltar stadens markområden och skogar även består av 
miljövårdsenheten och stadsplaneringsavdelningen. 

 
 --- 
 
 
STST 12.09.2022 § 222    
1173/11.00.01/2022    
 
 
Beredning Miljöchef Heidi Lyytikäinen, landsbygdschef Sam Vickholm, 

stadsträdgårdsmästare Mona Bäckman, infrastrukturchef Markus Lindroos 
 

Stadsstyrelsen beslutade 24.9.2018 § 238 att man i samarbete med 
Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland ska främja skyddandet av 
skogsområden som är lämpliga METSO-objekt i första hand genom att 
erbjuda områden till METSO-programmet. 
 
Närings-, trafik- och miljöcentralen i Nyland lämnade 28.1.2021 
nedanstående erbjudande till Lovisa stad om skydd av områden i stadens 
ägo som METSO-objekt (erbjudandet har preciserats): 
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 Farbrorsängen (totalt 1,2 hektar av vilket 0,8 hektar är nytt 
skyddsområde) 

 Skukulträsket (cirka 37,5 hektar). 
 
Ersättningen för bägge uppgår till totalt 80 000 euro. 
 
Tanken är att skydda de ovan nämnda områdena som privata 
naturskyddsområden, vilket innebär att markägandet kvarstår hos Lovisa 
stad. Ersättningen uppgår då enligt METSO-programmet till 40 procent av 
trädbeståndets bruttovärde. Trädbeståndets värde utan mark uppgår på 
dessa områden till cirka 183 000 euro. Närings-, trafik- och miljöcentralen 
kan beroende på områdets planbeteckningar betala 0–50 procent i 
ersättning till kommuner för ett privat naturskyddsområde. Då staden 
fortfarande äger marken kan staden påverka skyddsbestämmelserna för 
området, till exempel vad gäller jakträtt och upprätthållande av nätverk av 
stigar och leder. 
 
Närings-, trafik- och miljöcentralen erbjuder sig också att förvärva två 
områden till staten i skyddssyfte: 
 

 Åkersön, cirka 15 hektar, av vilket 8,1 hektar är vattenområde. 
Prisanbud 25 600 euro. 

 Keitala, cirka 15 hektar. Området ingår i förslaget till komplettering 
av myrskyddet. Prisanbud 14 000 euro. 

 
Ersättningarna skulle uppgå till totalt 119 600 euro. 
 
Bilaga nr 9. 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Lovisa stad godkänner erbjudandet från Närings-, trafik- och miljöcentralen 
i Nyland i fråga om de ovannämnda områdena och befullmäktigar 
stadsgeodeten att underteckna de handlingar som krävs. I fråga om de 
områden som kvarstår i stadens ägo (Farbrorsängen och Skukulträsket) 
befullmäktigar stadsstyrelsen landsbygdschefen, stadsträdgårdsmästaren, 
chefen för kultur- och fritidsväsendet och miljöchefen att bereda ett förslag 
om fridlysningsbestämmelser till närings-, trafik- och miljöcentralen. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Avtal mellan kommuner om tillsynsuppgifter inom miljöhälsovården samt vissa 
tillsynsuppgifter som avses i lagen om smittsamma sjukdomar 
 
STST 12.09.2022 § 223    
1215/11.00.01/2022    
 
 
Beredning Grundtrygghetsdirektör Carita Schröder, tfn 040 570 2807 
 

De östnyländska kommunerna Askola, Borgnäs, Borgå, Lappträsk, Lovisa, 
Mörskom, Pukkila och Sibbo har berett ett i 51 § och 54 § i kommunallagen 
avsett samarbetsavtal om uppgifterna inom miljöhälsovården samt om 
organiseringen av tillsynen enligt lagen om smittsamma sjukdomar med 
Borgå stad som ansvarig kommun. Det nya samarbetsavtalet ersätter 
motsvarande avtal som är i kraft. 
 
Med det nya samarbetsavtalet ansluter sig också kommunerna Mörskom 
och Pukkila till samarbetsområdet och administreringen av avtalet för 
Lappträsks del övergår till Lappträsk kommun. Tidigare var Lappträsks 
avtal en del av ett samargetsavtal för Lappträsk och Lovisa.  I fråga om de 
tillsynsuppgifter som avses i lagen om smittsamma sjukdomar beaktar 
avtalet också de förändringar som följer av social- och 
hälsovårdsreformen. 
 
Genom det avtal som är bilaga till detta ärende kommer parterna överens 
om organiseringen av den till miljöhälsovården hörande 
livsmedelstillsynen, hälsoskyddstillsynen, tobakstillsynen, den enligt 
läkemedelslagen och marknadskontrollagen till kommunen hörande 
tillsynen, veterinärvården, djursjukdomstillsynen och djurskyddstillsynen 
samt dessutom om ordnandet av den inspektionsbehörighet som hänför 
sig till förebyggandet av spridning av smittsamma sjukdomar inom alla 
kommuners område, när det föreskrivs om inspektionsverksamhet eller 
annan tillsyn i lagen om smittsamma sjukdomar och/eller om överföring av 
behörighet särskilt har överenskommits med välfärdsområdet. Borgå, som 
enligt avtalet fungerar som ansvarig kommun, har rätt att med 
välfärdsområdet avtala om att tillsynsuppgifter som avses i lagen om 
smittsamma sjukdomar överförs från välfärdsområdet till miljöhälsovården i 
Borgå. 
 
I avtalet har inskrivits förläggningsplatser för veterinärmottagningar i 
Lovisa, Borgå och Sibbo samt upphandling av veterinärtjänster för Pukkila 
och Mörskom från Helsingfors universitet.  
 
Miljöhälsovården i Borgås nettokostnader fördelas i proportion till 
invånarantalet i respektive kommun. Som myndighetsorgan fungerar 
miljöhälsosektionen vid byggnads- och miljönämnden i Borgå. Avtalet 
gäller tills vidare och varje part kan fritt säga upp det med en 
uppsägningstid på 12 månader. 
 
Bilaga nr 10: 
Utkast till avtal om regionalt samarbete inom miljöhälsovård 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
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Förslag Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige godkänner det bifogade 

samarbetsavtalet om organisering av uppgifterna inom miljöhälsovården 
och eventuellt också tillsynen enligt lagen om smittsamma sjukdomar. 
Paragrafen justeras omedelbart. Avtalet träder i kraft med stöd av 143 § i 
kommunallagen 1.1.2023 efter att avtalet har godkänts genom 
kommunfullmäktigens beslut och fastställts genom parternas underskrifter. 
 

Beslut Stadsdirektören kompletterade sitt beslutsförslag genom att till andra 
mening i beslutsförslaget tillägga meningen ”Samtidigt befullmäktigar 
stadsfullmäktige stadsstyrelsen att besluta om vilken funktion inom stadens 
organisation som från och med 1.1.2023 ansvarar för tillsynsuppgifter inom 
miljöhälsovården”. 
 
Förslaget godkändes enhälligt. 
 
Beslut enligt förslaget. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 
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Uppdatering av stadens strategi 
 
STST 30.05.2022 § 140  
  
 
 
Beredning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
 

Enligt kommunallagen ska varje kommun uppdatera sin strategi minst en 
gång per fullmäktigeperiod. Lovisa stad uppdaterade sin strategi i slutet på 
fullmäktigeperioden 2017–2021 på hösten 2021 och bestämde samtidigt 
att den nästa gång ska uppdateras redan i början på den följande 
fullmäktigeperioden för att bättre stöda det nyvalda stadsfullmäktige i sitt 
arbete. 
 
Strategiarbetet inleddes med ett strategiseminarium för stadsfullmäktige 
och ledande tjänsteinnehavare på hösten. Därefter gjordes en 
tjänsteinnehavarberedning, som först gruppordförandena och därefter 
stadsstyrelsen fick ta del av på förhand. Utlåtande begärdes och inkom 
efter det av landsbygdsnämnden, grundtrygghetsnämnden, nämnden för 
fostran och bildning, välfärdsnämnden, näringslivs- och 
infrastrukturnämnden samt byggnads- och miljönämnden. Även stadens 
anställda och stadens invånare erbjöds via Webropol möjligheten att 
kommentera strategiutkastet, och sammanlagt inkom 121 svar, 27 av 
anställda och 94 av stadsbor. Stadsfullmäktige hade ytterligare en 
aftonskola om strategin 26.4.2022, och efter den lämnade grupperna in 
skriftliga ändringsförslag och kommentarer. 
 
Utlåtanden och kommentarer har nu setts över. Det har dock inte varit 
möjligt eller ändamålsenligt att beakta alla kommentarer, åsikter eller 
ändringsförslag, vilka även till en del har varit motstridiga. Detta 
modifierade förslag till strategi utgör stadsdirektörens beredning utgående 
från helhetsdiskussionen och en bedömning av ofta upprepade 
kommentarer eller önskemål. 
 
Strategidokumentet får sin slutliga visuella utformning först efter det slutliga 
godkännandet. 
 
Bilaga nr 1. 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att denna bifogade strategi 
godkänns som Lovisa stads nya strategi. Tekniska korrigeringar och 
grafiska omarbetningar kan göras i dokumentet. Strategin träder i kraft 
omedelbart. 
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Beslut Följande ändringar gjordes enhälligt i strategin: 

–  sida 2: “Att göra tillsammans” ändras till “Tillsammans” samt 
“Tillförlitlighet” till “Förtroende” 
–  sida 3, första meningen ändras och lyder: “I framtiden fokuserar staden 
allt kraftigare på bildning och välfärd, sysselsättning och livskraft.” 
–  sida 4, punkt 1 ändras att lyda “Till att bli Finlands mest företagarvänliga 
stad” 
–  sida 4, punkt 2 ändras att lyda:  “En flexibel planläggning och planering 
av markanvändningen vilka stöder inflyttning, åretruntboende och 
företagsetablering” 
–  sida 4, punkt 5 ändras att lyda: “Vi främjar turismen och bibehåller 
livskraften i hela staden genom att upprätthålla och utveckla styrkorna i alla 
stadens delar.” 
–  sida 4, punkt 6 ändras att lyda: ”Vi upprätthåller en balanserad ekonomi 
och en moderat lånestock.” 
–  sida 5, punkt 1”Vår personal är experter inom sin bransch” flyttas till 
sista punkt 
–  sida 5, punkt 3 ändras att lyda: “Vi utvecklar kontinuerligt och aktivt vår 
verksamhet i samråd med kommuninvånarna.” 
–  sida 6, punkt 1 ändras att lyda: “ Beslutsprocessen är kunnig, 
förutsägbar, öppen och respektfull.” 
–  sida 7 tillägg en ny fjärde punkt ” I en trivsam stad hålls den allmänna 
miljön välskött och attraktiv i alla delar av staden.” Mätaren: 
“Invånarenkäter om skötselnivån och respons vid byamöten.” 
–  sida 7 punkt 4 ändras att lyda: “Vi värdesätter kultur, motion och idrott 
samt främjar tredje sektorns verksamhet. Mätaren ändras att lyda: “. 
Antalet besökare i olika kultur- och motionsevenemang.   
–  sida 8, punkt 1 ändrades den finskspråkiga ordföljden enligt följande: 
”Huomioimme henkilöstön hyvinvoinnin ja työkyvyn kaikessa 
toiminnassamme.” 
– sida 8, punkt 2 ändras att lyda ” Tillräckligt med tid reserveras för 
chefsuppgifterna”  
–  sida 8, punkt 5 ändras att lyda” Vi ger stöd till personalen i en värld och 
arbetsmiljö som är i ändring” 
–  SWOT, bilaga D: Under punkten svaghet tilläggs en mening om 
ungdomarnas situation gällande välfärden 
 
Keijo Tähtinen, som deltog i sammanträdet på distans från början kl.18.15, 
anlände till sammanträdet kl. 19.41. 
 
Paus klockan 20.23–20.33. 
 
Jonna Hinttaniemi avlägsnade sig från sammanträdet klockan 21.11. 
 
Janne Lepola avlägsnade sig från sammanträdet klockan 21.55. 
 
Beslut enligt förslaget med beaktande av de ovan nämnda ändringarna. 
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FM 15.06.2022 § 59  
  
 
 
 Bilaga nr 6. 

 
Förslag Stadsfullmäktige beslutar att denna bifogade strategi godkänns som Lovisa 

stads nya strategi. Tekniska korrigeringar och grafiska omarbetningar kan 
göras i dokumentet. Strategin träder i kraft omedelbart. 
 

 
Behandling Ledamöterna understödde enhälligt följande ändringar och tillägg i stadens 

strategi: 
 
 Finlands bästa småstad 
  

– Sida 1: I punkten ”Tillsammans” ersätts ”ett livligt företagsliv” med 
”föreningar”. 
 

– Sida 1: I punkten ”Livskvalitet” stryks ”Ekonomin och tjänsterna är på 
en ypperlig nivå”. 
 

– Sida 1: Punkten ”Livskvalitet” ändras till ”Vi har välmående invånare, 
havsnära och historisk boendeidyll, kultur, livskraftiga byar och 
mångsidig natur”. 
 

– Sida 1: I punkten ”Trygghet” ersätts ”jämlikt” med ”likvärdigt”. 
 
 Värderingar 
  

– Sida 2: Bland värderingarna tillsätts ”ansvarsfullhet”. 
 
 Strategisk miljö 
  

– Sida 3: I det andra stycket ersätts ordet ”politik” med ordet 
”beslutsfattande”. 
 

– Sivu 3: Den andra meningen i det tredje stycket ändras till ” Lovisa 
drar nytta av den ökade populariteten av distansarbete och 
distansstudier med hjälp av sitt goda läge (i Nylands kustområde), 
sin flexibilitet, sina snabba datanätsförbindelser och sin effektivitet”. 

 
 Strategiska mål 
 
 Livskraftig stad 
  

– Sida 4: Den andra punkten ändras till: ”I staden finns över 15 000 
invånare i slutet av 2024. En effektiv planering av 
markanvändningen och en flexibel planläggning stöder inflyttning, 
åretruntboende och företagsetablering”. 
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– Sida 4: Den femte punkten ändras till ” Vi främjar turismen och 

bibehåller livskraften i hela kommunen genom att upprätthålla och 
utveckla styrkorna i alla kommunens delar”. 

 
 Välmående invånare och en trivsam stad 
  

– Sida 5: ” Välmående invånare och en trivsam stad” flyttas till sida 5 
som huvudpunkt två. 
 

– Sida 5: Punkt två ändras till: ” Vi främjar på ett omfattande sätt 
Lovisabornas välfärd och närservice tillsammans med 
kommuninvånarna” 
 

– Sida 5: Den tredje punkten (”Vi värnar om det estetiska och 
upprätthåller Lovisa stads attraktivitet, skönhet och trivsel”) stryks. 
 

– Sivu 5: Den fjärde punkten (”I en trivsam stad hålls den allmänna 
miljön välskött och attraktiv i alla delar av staden”) stryks. 
 

– Sida 5: Den nuvarande tredje punkten ändras till: ” Vi värnar om 
naturens mångfald och upprätthåller kulturmiljön samt främjar 
trivsamheten i miljön i hela kommunen. Vi håller kommunens 
fastigheter i gott skick”. 

 
 Effektiv småbarnspedagogik och högklassig utbildning 
  

– Sida 6: ”Effektiv småbarnspedagogik och högklassig utbildning” 
flyttas till sida 6 som huvudpunkt tre. 
 

– Sida 6: Den första punkten ändras till: ”Vår utbildning är bra, 
individuell och likvärdig och inte diskriminerande. Vi säkerställer 
stadens gymnasieutbildning och utvecklar möjligheten till andra 
stadiets utbildning för alla, i samarbete med läroinrättningar som 
erbjuder utbildning.” 

 
 Smidigt beslutsfattande 
  

– Sida 7: ”Smidigt beslutsfattande” flyttas till sida 7 som huvudpunkt 
fyra. 
 

– Sida 7: Följande mening läggs till i början av den andra punkten: ”Vi 
informerar om aktuella ärenden via olika kanaler”. 
 

– Sida 7: I den fjärde punkten tilläggs ordet ”år” före årtalet ”2035”. 
 
 En uppskattad personal 
  

– Sida 8: Den första punkten ändras till: ”Vi främjar personalens 
välfärd, trivsel i arbetet och arbetsförmåga i all vår verksamhet”. 
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 Program 
  

– Sida 9: Från livskraftsprogrammet stryks årtalet och ”(under 
beredning)” läggs till i stället. 
 

– Sida 9: Bland de lagstadgade programmen tilläggs ”Plan för 
jämställdhet och likabehandling (2022)”, ”Delaktighetsprogrammet 
(2021)” och ”Program för förebyggande rusmedels- och 
mentalvårdsarbete (2019)”. 

 
 Mätare 
  

– Mätarna för målen flyttas till sida 10 efter sidan med listan över 
program. I den översta raden anges följande rubriker uppräknat från 
vänster till höger: mätare, nivå som mäts, nuläge/utgångsläge, 
utvärdering i mitten av fullmäktigeperioden, utvärdering vid utgången 
av fullmäktigeperioden, målnivå/måltillstånd. 

 
MÄTARE NIVÅ SOM 

MÄTS 
NULÄGE/ 
UTGÅNGSLÄGE 

UTVÄRDERING 
I mitten av 
fullmäktigeperioden 

UTVÄRDERING 
I mitten av 
fullmäktigeperioden 

MÅLNIVÅ/ 
MÅLTILLSTÅND 

      
      
      

  
– Sida 10: Mätarna remitteras för ny behandling. Mätarna behandlas 

på fullmäktigesammanträdet i september. 
 
 Ägarpolitiska riktlinjer, bilaga B 
  

– Sida 12: Ordet ”kommande” stryks från den fjärde punkten under 
rubriken ”Ägarpolitisk styrning och uppföljning”. 
 

– Sida 12: Under rubriken ”Ägarpolitisk styrning och uppföljning” 
tilläggs en ny punkt: ”Dotterbolagen godkänner att koncerndirektivet 
är bindande för dem”. 

 
Beslut Stadens strategi godkändes enhälligt med beaktande av de ovan nämnda 

ändringarna och tilläggen. 
 
Mätarna för målsättningarna i strategin remitterades för ny beredning så att 
mätarna behandlas på nytt, som en separat bilaga, på stadsfullmäktiges 
sammanträde i september. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 

 
 
STST 12.09.2022 § 224    
54/00.01.02/2022    
 
Beredning Direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors och ekonomichef 

Fredrik Böhme 
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Stadsfullmäktige beslutade 15.6.2022 § 59 remittera mätarna för 
målsättningarna i strategin för ny beredning så att de behandlas som en 
separat bilaga till stadens strategi. 
 
Stadsfullmäktige föreslog att mätarna presenteras i en tabell där det i den 
översta raden anges följande kolumnrubriker uppräknat från vänster till 
höger: mätare, nivå som mäts, nuläge/utgångsläge, utvärdering i mitten av 
fullmäktigeperioden, utvärdering vid utgången av fullmäktigeperioden, 
målnivå/måltillstånd. 
 
Det är skäl att behandla tabellen i två skeden så att stadsfullmäktige i det 
första skedet godkänner de presenterade mätarna varefter man tillägger 
tabellen uppgifterna om den nivå som mäts och nuläget/utgångsläget. 
 
Målsättningen och mätarna för strategin upptas även i budgeten och 
verksamhetsplanen som bindande gentemot fullmäktige. 
 
Bilaga nr 11: 
– Bilaga till strategin: mätare för målen 
– Mål och mätare i budgeten och verksamhetsplanen som är 

bindande gentemot stadsfullmäktige 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
 

Förslag Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige godkänner mätarna för 
målsättningarna i stadens strategi enligt bilagan. Den färdigställda tabellen 
föreläggs stadsfullmäktige för godkännande på stadsfullmäktiges följande 
sammanträde. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Beslut I bilagan över strategimätare rättades som teknisk korrigering texten i den 
andra rutan i kolumnen målnivå/måltillstånd i punkt 2. 
 
Förhandlingspaus klockan 18.39–18.46. 
 
Beslut enligt förslaget. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 
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Delårsrapport januari–juni 2022 
 
STST 12.09.2022 § 225    
1222/02.02.02/2022    
 
 
Beredning Ekonomichef Fredrik Böhme 
 
 Utfallet under januari–juni för Lovisa stad och Affärsverket Lovisa Vatten 

uppvisar ett sammanlagt cirka 2,6 miljoner euro positivt resultat. Enligt 
prognosen kommer resultatet vid utgången av 2022 att vara cirka 1,5 
miljoner euro. Affärsverkets utfall för hela året torde vara budgetenligt. 
Resultatet för januari–juni 2022 uppgår till cirka 258 000 euro.  

 
 Jämfört med budgeten förväntas verksamhetsintäkterna överskridas med 

ungefär 0,9 miljoner euro. På kostnadssidan förväntas en överskridning på 
ungefär 1,3 miljoner euro. Överskridningen förklaras långt av en avsättning 
på ca. 1 miljon euro som en följd av den oklara programvarukostnaden för 
år 2022 och en eventuellt kommande rättegång mot Apotti Ab. I 
skatteintäkterna prognostiseras en överskridning på cirka 2,9 miljoner euro 
jämfört med budgeten. Detta beror främst på en märkbart bättre andel av 
samfundskatteintäkter. Statsandelarna förväntas öka med 0,7 miljoner 
jämfört med det budgeterade. I finansieringsintäkterna har beaktats den 
1,1 miljoner euro mindre dividendutbetalningen av Kymmenedalens El Ab. 

 
 Utfallet och prognos för hela staden, centralerna och Affärsverket Lovisa 

Vatten samt kommentarerna i anknytning till dem och en översikt över 
investeringarna och personalnyckeltalen finns i bilagan. 

 
 De mål för allmänna förvaltningen och koncernförvaltningen som är 

bindande i förhållande till stadsstyrelsen rapporteras i samband med 
delårsrapporten. 

 
 Bilaga nr 12. 

 
Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  

 
Förslag Stadsstyrelsen antecknar delårsrapporten för januari–juni 2022 för 

kännedom och framlägger den vidare stadsfullmäktige för kännedom. 
 
Stadsstyrelsen godkänner den bifogade tabellen över de utvecklingsobjekt 
som revisionsnämnden påtalat och framlägger den stadsfullmäktige för 
kännedom i samband med delårsrapporten. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Beslut Stadsdirektören korrigerade texten i delårsrapporten på sidan 5 i den 
andra rutan att låta ”Företagarnas och stadens gemensamma 
rundabordsdiskussioner….”. Motsvarande korrigering görs på sidan 57. 
 
I delårsrapporten och tabellen över utvecklingsobjekt gjordes tekniska 
korrigeringar. 
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Beslut enligt förslaget. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 



 
LOVISA STAD PROTOKOLL 16/2022  33 
 
Nämnden för fostran och 
bildning 

§ 90 22.06.2022 

Stadsstyrelsen § 226 12.09.2022 

 
Barnvänlig Kommun - Lovisa stads verksamhetsplan 
 
STST § 299 
 

Beredning: bildningsdirektör Thomas Grönholm, tfn 0440 555 250 och tf 
chefen för småbarnspedagogik Sofia Hoff, tfn 044 349 31 32  
 
Barnvänlig kommun  
 
Kommuner som deltar i UNICEFs nuvarande modell för Barnvänlig 
kommun har förbundit sig till ett tvåårigt utvecklingsarbete för att främja 
barnens intressen. Arbetet börjar med att en kommun kartlägger 
situationen och bedömer hur barnvänligheten förverkligas i kommunen i 
det nuvarande läget. Som hjälp i bedömningen har kommunen en lista 
med tio mål utvecklad av UNICEF. Efter att ha gjort kartläggningen väljer 
kommunen vilka delområden av verksamheten den börjar utveckla och 
hur. I slutet av tvåårsperioden utvärderar kommunen arbetets resultat och 
rapporterar dem till UNICEF.  
 
Efter rapporteringen kan kommunen få UNICEFs erkännande om 
Barnvänlig kommun. När erkännandet beviljas, evaluerar UNICEF både 
utvecklingsprocessen och processens resultat. Erkännandet beviljas för 
engagerat och aktivt utvecklingsarbete för att främja barnens rättigheter. 
Detta innebär dock inte att arbetet är slutfört – man ska ta hand om 
barnens rättigheter i vardagen varje dag. Erkännandet är i kraft två år och 
för att förnya det ska kommunen fortsätta med utvecklingsarbetet.  
 
Finlands UNICEF erbjuder kommunen som förverkligar modellen 

 utbildning i verksamhetsmodellen och utbildning i barnens 
rättigheter för koordinationsgruppen 

 stödmaterial för verksamhetsmodellen 
 en utsedd kontaktperson som arbetar som sakkunnigstöd för 

kommunen i frågor som gäller förverkligandet av modellen och 
barnens rättigheter 

 kontakter till andra kommuner som förverkligar modellen – årliga 
nätverksmöten 

 erkännande om Barnvänlig kommun ifall att utvecklingsprocessen 
och dess resultat uppfyller de krav som fastställts i modellen.  

  
Finlands UNICEF kräver att kommunen som förverkligar modellen  

 förbinder sig till att främja barnens rättigheter i kommunens 
beslutsfattande, förvaltning och service 

• Detta innebär utvecklingsarbete där barn och unga samt 
relevata aktörer i medborgarsamhället tas med i 
beredningen av och beslutsfattandet i ärenden som berör 
barn. 
 

 tar ansvar för utvecklingsprocessens fullständiga koordinering 
• I kommunen ska det utses en kommunikationsgrupp som 

ansvarar för hur processen framskrider. Gruppen ska ha 
omfattande representation från olika sektorer i kommunen. 
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 förbinder sig till att meddela om processens mål och resultat till 

kommuninvånarna. 
 
 Varför vill vi förverkliga modellen i Lovisa? 
 

Om modellen ska förverkligas i den nuvarande formen, erbjuder den en 
gemensam referensram för sådant utvecklingsarbete som redan utförs i 
olika sektorer i kommunen och kommunorganisationen. Sådana frågor är 
till exempel strategiskt planeringsarbete, arbete för barnens välfärd och 
utveckling av barnens delaktighet och hörande.  
 
Modellen samlar alla aktörer från alla olika delar och nivåer i hela 
kommunorganisationen till samma bord. På så sätt möjliggör modellen för 
sin del å ena sidan att beslutsfattandet angående barnen och arbetet för 
att främja barnens välfärd är konsekvent och å andra sidan att 
informationen och kunnandet angående barnen på bästa möjliga sätt 
utnyttjas i kommunen.  
 
Genom att utveckla sin verksamhet med modellen för Barnvänlig kommun 
får kommunen sakkunnigstöd från UNICEF och kontakt till andra 
kommuner som förverkligar modellen.  
 
Den Barnvänliga kommunen är inte ett projekt. UNICEFs mål är att 
beaktandet av barnens rättigheter blir ett fortgående verksamhetssätt i 
kommunens beslutsfattande och vardagliga service.  
 
Processen för att få ett erkännande om Barnvänlig kommun tar två år, men 
syftet är att från början anpassa modellens innehåll till var och en 
kommuns egna verksamhetssätt, strategiska planeringsprocesser och 
årsklockor för olika verksamheter.  
 
Det att man omfattar barnrättsaspekten kräver gemensam dialog och 
evaluering av nuvarande verksamhetspraxis. Därför är den första 
tvåårsperioden antagligen den mest arbetskrävande för kommunen. I 
början kan det ta tid att hitta ett gemensamt arbetssätt eftersom olika 
aktörer som inte nödvändigtvis har samarbetat tidigare deltar i processen. 
 
Varför måste stadsstyrelsen fatta beslutet? 
 
Ett av de största problemen i att främja barnens välfärd är bristen på 
heltäckande koordinering. Ärenden som gäller barn granskas ofta inom 
olika tjänstesektorer trots att barnets vardag är en helhet där olika aktörer, 
tjänster och miljöer är sammanlänkade. 
 
Bristen på gemensamma verksamhetsprinciper kan å andra sidan leda till 
ojämställdhet mellan barnen och barngrupperna även inom en sektor. 
Dessutom är det vanligt att barnen inte beaktas skilt när det fattas beslut 
som berör alla kommuninvånare.  
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UNICEFs mål är att främja barnvänlighet i hela kommunorganisationen. 
Därför behövs det ett beslut som förpliktar alla aktörer för att 
utvecklingsarbetet ska inledas.  
 
Hur anknyter den här modellen till stadens välfärdsplaner?  
 
En välfärdsplan kan vara ett verktyg med vilket man främjar målen i 
modellen. Om programmet eller planen har en tillräckligt stark ställning i 
kommunens utvecklingsarbete, kan utvecklingsarbetet i enlighet med 
modellen till och med bygga på kommunens utvecklingsarbete. Detta 
kräver dock bland annat att det finns en tillräckligt stor grupp med olika 
aktörer med i arbetet.  
 
Berednings-, genomförings- och uppföljningsprocessen till välfärdsplanen 
kan också utvecklas så när det är fråga om förverkligandet av modellen att 
den i fortsättningen kan fungera som verktyg av sådan strategisk planering 
och koordinering som det strävas efter i modellen för Barnvänlig kommun. 
 
Vad kostar det för en kommun att förverkliga modellen?  
Ska mer personal anställas för att förverkliga modellen? 
 
UNICEF tar inte ut några avgifter av kommunen för modellen eller 
utbildningarna och materialet som hör till modellen.  
 
Kommunen behöver inte anställa ny personal för att förverkliga modellen. 
Särskilt under det första året tar utvecklingsarbetet och koordineringen 
dock mycket arbetstid och detta bör beaktas i val av 
koordinationsgruppens medlemmar och UNICEFs kontaktperson. 
 
Vi har konstaterat i beredningen att den av stadsfullmäktige utsedda 
arbetsgruppen för välfärd och hälsa 2017–2020 är en lämplig 
koordinationsgrupp för att förverkliga modellen.  
 
Att beakta före den egentliga ansökningen  
 
Ansökningstid har i regel varit på våren och den har löpt ut under maj, men 
detta ska möjligen förändrats. Tf chefen för småbarnspedagogik har 
kontaktat en expert på UNICEF och enligt experten planerar UNICEF olika 
alternativ för den nuvarande verksamhetsmodellen. Det planeras lättare 
versioner omkring vissa teman. Dessa alternativ och 
ansökningsmöjligheter säkerställs i början av 2019. 
 

               Förslag:               Stadsstyrelsen beslutar att 
 utse stadens arbetsgrupp för välfärd och hälsa till 

verksamhetsmodellens koordinationsgrupp 
 stadens arbetsgrupp för välfärd och hälsa ska utse kontaktperson 

bland gruppen 
 föreslå stadsfullmäktige att Lovisa stad på våren 2019 ska ansöka 

till utvecklingsarbetet av verksamhetsmodellen Barnvänlig 
kommun. 

       
               Beslut:                 Enligt förslaget. 
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               --- 
 
FM § 131 
21.11.2018 
     
                Förslag:             Stadsfullmäktige beslutar att Lovisa stad på våren 2019 ska ansöka till  
 utvecklingsarbetet av verksamhetsmodellen Barnvänlig kommun.                                                                                                                                                               
 
                Beslut:               Enligt förslaget. 
 
                --- 
 
 
NFB 22.06.2022 § 90  
  
 
 
Beredning direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen 0440 555 

250 
 

Lovisa stad deltar genom stadsfullmäktiges beslut (21.11.2018 § 131) i 
utvecklingsarbetet för verksamhetsmodellen Barnvänlig kommun. Det är 
fråga om ett fortgående utvecklingsarbete till förmån för barn och unga. 
Verksamheten enligt modellen är hela kommunens sak som alla 
kommunens branscher ska delta i. 
 
I det brev daterat 18.11.2019 som Finlands UNICEF rf riktat till 
stadsstyrelsen i Lovisa stad konstateras det att Lovisa stad blivit vald av 
Finlands UNICEF rf till modellen Barnvänlig kommun och att samarbetet 
mellan UNICEF och Lovisa stad inleds hösten 2020. UNICEF rf tar inte ut 
några avgifter av kommunen för modellen eller för de utbildningar och det 
material som hänför sig till modellen. Det är inte fråga om ett projekt utan ett 
fortgående utvecklingsarbete till förmån för barn och unga. 
 
Syftet med verksamhetsmodellen Barnvänlig kommun är att säkerställa att 
varje barn har  
 en trygg vuxen som är intresserad av barnet 
 en kompis att tillbringa tid med och göra saker med 
 en hobby, oberoende av familjens förmögenhet och bostadsort 
 en skola som ger varje elev chansen att lyckas oberoende av 

bakgrund. 
 
Till Lovisa stads koordinationsgrupp för verksamhetsmodellen Barnvänlig 
kommun (STST 11.1.2021 § 8) har utsetts 

 som representanter för personer under 18 år två representanter 
valda av ungdomsfullmäktige  

 direktör för centralen för bildning och välfärd 
 chef för småbarnspedagogik  
 kommunikationsassistent  
 utbildningschef (ersättare rektor för Generalshagens skola)  
 chef för kultur- och fritidsväsendet (ersättare uppsökande 
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ungdomsarbetare)  
 verksamhetsledare för Loviisan Järjestöt ry/Lovisa Föreningar rf  
 grundtrygghetscentralens servicechef för tjänster för barn och 

ungdomar 
 centralen för näringsliv och infrastrukturs VVS-ingenjör  
 representant för nämnden för fostran och bildning som nämnden 

valt bland sig (15.12.2020 § 107 och 1.9.2021 § 9) 
 representant för näringslivs- och infrastrukturnämnden som 

nämnden valt bland sig (28.1.2021 § 15 och 11.10.2021 § 39) 
 representant för välfärdsnämnden som nämnden valt bland sig 

(10.2.2021 § 26 och 9.9.2021 § 4) 
 representant och ersättare som föräldraföreningarna valt bland sig. 

 
Dessutom har koordinationsgruppen godkänt att representanterna för rådet 
för personer med funktionsnedsättning och Agricola finska och svenska 
församling tas med i gruppen. 
 
Barnvänlig kommun-koordinatorer är vid sidan om sin egen uppgift 
direktören för centralen för bildning och välfärd (STST 21.9.2020 § 254) och 
specialklasslärare Tuula Åminne (stadsdirektör 21.12.2021 § 8). 
 
Finlands UNICEF rf har 12.4.2022 godkänt Lovisa stads verksamhetsplan 
efter att ha diskuterat med koordinationsgruppen. Därtill har Finlands 
UNICEF kontrollerat att planen utgår från resultaten av kartläggningen av 
nuläget och måsättningarna är i samma form som den valda struktur- och 
processindikatorn. Aktörerna i verksamhetsmodellen ska vara såväl barn 
och unga som andra intressegrupper i hela kommunorganisationen och 
kommunen. 
 
I den verksamhetsplan som Finlands UNICEF rf godkänt ingår 

 kommunens långsiktiga vision ur barnvänlighetens synvinkel  
• Visionen baserar sig på resultaten av kartläggningen av 

nuläget. 
 från tre till fyra målsättningar som plockats ur kartläggningen av 

nuläget och en valfri målsättning  
• För varje målsättning har antecknats utgångsläget och ett 

antal åtgärder som koordinationsgruppen valt. 
 en beskrivning om vad man gör, vem eller vad som gör, enligt 

vilken tidtabell och på vilket sätt man ska framskrida. 
• I beskrivningen ska man också berätta hur åtgärderna 

beaktar barnens åsikter. 
• Minst en konkret och tidsbunden mätare som har antecknats 

för varje åtgärd. 
 

 Den centrala betydelsen av modellen Barnvänlig kommun syns i hur den 
lyckas stöda kommunen i sådant utvecklingsarbete som främjar att barnens 
rättigheter respekteras. 

 
 Också det kommunstrategiutkast som man håller på att bereda beaktar hur 

verksamhetsmodellen Barnvänlig kommun ska genomföras. 
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Man vill uppnå följande resultat av utvecklingsarbetet enligt 
verksamhetsplanen: 
  barnens rättigheter förstås på ett mångsidigare och mer omfattande 

sätt då attityderna förändras  
  ärenden som berör barn och unga behandlas mer 

sektorsövergripande 
  kommunens politikers attityder vad gäller utvecklingsarbetet som 

beaktar barnens rättigheter förändras i och med modellen  
  ökningen av kommunikationen beror på ökning av extern och intern 

kommunikation och kommunikationen som relaterar till barnens 
rättigheter ökar såväl vad gäller slaget som volymen 

  bedömningen av konsekvenser för barn etableras i ökande grad som 
en del av utvecklingsarbetet i kommunen  

  modellen förstärker beaktandet av barnens rättigheter i kommunens 
olika processer inom de delområden som kommunen väljer till 
utvecklingsobjekt 

  modellen försnabbar metodutvecklingen inom de områden som 
kommunen väljer till utvecklingsobjekt 

  synligheten för ärenden som relaterar till barnens rättigheter ökar. 
 

Bilaga: 
Lovisa stads verksamhetsplan för Barnvänlig kommun-arbetet  
 

Föredragning Direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen  
 

Förslag Nämnden för fostran och bildning 
a) antecknar för sin del verksamhetsplanen som Finlands UNICEF rf 
godkänt 12.4.2022 till kännedom 
b) föreslår att verksamhetsplanen antecknas till kännedom under 2022 
även i alla nämnder, rådet för personer med funktionsnedsättning, 
ungdomsfullmäktige, stadsstyrelsen och stadsfullmäktige i Lovisa stad. 
 

Beslut Nämnden för fostran och bildning 
a) antecknade för sin del verksamhetsplanen som Finlands UNICEF rf 
godkänt 12.4.2022 till kännedom. 
b) föreslog att verksamhetsplanen antecknas till kännedom under 2022 
även i alla nämnder, rådet för personer med funktionsnedsättning, 
ungdomsfullmäktige, stadsstyrelsen och stadsfullmäktige i Lovisa stad. 
 

--- 
 
 
STST 12.09.2022 § 226    
1005/12.00.02/2022    
 
 

Bilaga nr 13. 
 

Föredragning Stadsdirektör Jan D. Oker-Blom  
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Förslag Stadsstyrelsen antecknar för sin del till kännedom  verksamhetsplanen 
som Finlands UNICEF rf godkänt 12.4.2022 och skickar den vidare till 
stadsfullmäktige för kännedom. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
 
Paragrafen justerades omedelbart. 
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Tjänsteinnehavarbeslut 
 
STST 12.09.2022 § 227    
      
 

Följande tjänsteinnehavare har sänt sina beslutsförtekningar 
stadsstyrelsen för kännedom: 

  
– Ekonomichef, § 2/2022 

Beordran om övertidsarbete 
 
Förslag Stadsstyrelsen antecknar besluten för kännedom och meddelar att 

den inte enligt 92 § i kommunallagen kommer att ta ärende till 
behandling. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Nämndernas och sektionernas beslut 
 
STST 12.09.2022 § 228    
      
 
  

– Grundtrygghetsnämnden 
 

11.8.2022 

– Affärsverket Lovisa Vatten 
 

23.8.2022 

– Näringslivs- och infrastrukturnämnden  18.8.2022 
 
Förslag Stadsstyrelsen antecknar beslutsförteckningarna för kännedom och 

meddelar nämnderna och sektionerna att den inte enligt 92 § i 
kommunallagen kommer att ta ärendena till behandling. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Anmälningsärenden 
  
STST 12.09.2022 § 229    
      
 
 
  

– Protokollsutdrag för styrelsen för samkommunen Eteva § 
89/25.8.2022. 

 
Förslag Antecknas för kännedom. 

 
Beslut Antecknades för kännedom. 
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Övriga ärenden 
  
STST 12.09.2022 § 230    
      
 
 
Förslag Övriga ärenden antecknas för kännedom. 

 
Beslut –  Direktören för välfärdsområdet besöker Lovisa 26.9.2022. 

 
–  GMF anordnar ett möte i anslutning till kärnkraft i Prag 10–11.11.2022. 
Stadsdirektören har inbjudits till mötet. 
 
–  Mötestidpunkten för fullmäktigesammanträdet i oktober skjuts fram till 
26.9.2022. 
 
–  Stadsstyrelsen diskuterade läget på elmarknaden. 
 
Antecknades för kännedom. 
 
Ordföranden avslutade sammanträdet klockan 20.15. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 210, § 211, § 212, § 
213, § 223, § 224, § 225, § 226, § 227, § 228, § 229, § 230 

 

Förbud mot att begära omprövning eller anföra kommunalbesvär  

Omprövning får inte begäras eller kommunalbesvär anföras i fråga om beslut som endast 
gäller beredning eller verkställighet, 136 § i Kommunallagen.  
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ANVISNINGAR OM HUR MAN BEGÄR OMPRÖVNING 
 
Den som är missnöjd med detta beslut kan begära omprövning skriftligt. Ändring i beslutet får inte 
sökas genom besvär hos domstol. 
 
Rätt att begära omprövning 
 

Omprövning får begäras av:  
 den som beslutet avser eller vars rätt, skyldighet eller fördel direkt påverkas av 

beslutet (part), och  
 kommunmedlemmar. 

 
Tidsfrist för begäran om omprövning 
 

Omprövning ska begäras inom 14 dagar från delfåendet av beslutet. 
 
Begäran om omprövning ska lämnas in till Lovisa stads registratorskontor senast under 
tidsfristens sista dag innan registraturen stänger.  
 
En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet sändes, om inte något annat 
visas. Vid vanlig elektronisk delgivning anses parten ha fått del av beslutet den tredje 
dagen efter att meddelandet sändes, om inte något annat visas.  
 
En kommunmedlem anses ha fått del av ett beslut sju dagar efter det att protokollet fanns 
tillgängligt i det allmänna datanätet.  
 
Dagen för delfåendet räknas inte med i tidsfristen för begäran om omprövning. Om den 
sista dagen för omprövningsbegäran infaller på en helgdag, självständighetsdagen, första 
maj, julafton, midsommarafton eller en helgfri lördag, får omprövning begäras den första 
vardagen därefter. 

 
Omprövningsmyndighet 
 

Omprövning begärs hos det Lovisa stads organ som fattat beslutet.                 
 
Registratorkontorets kontaktinformation: 
 
Postadress: PB 77, 07901 Lovisa   
Besöksadress: Mariegatan 12 A  
E-postadress: kaupunki@loviisa.fi  
Telefonnummer: 019 555 1  
 
Registraturen är öppen måndag–fredag kl. 9–16. 

 
Omprövningsbegärans form och innehåll 
 

Omprövning ska begäras skriftligt. Också elektroniska dokument uppfyller kravet på skriftlig 
form. 
 
I omprövningsbegäran ska uppges: 
 

 det beslut i vilket omprövning begärs 
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 hurdan omprövning som begärs 
 på vilka grunder omprövning begärs. 

 
I omprövningsbegäran ska dessutom uppges namnet på den som har begärt omprövning 
samt personens hemkommun, postadress och telefonnummer.  
 
Om omprövningsbeslutet får delges som ett elektroniskt meddelande ska också e-
postadress uppges. 
 

Protokoll 

Protokollsutdrag och bilagor som gäller beslutet kan begäras hos Lovisa stads 
registratorskontor.


